

Employment Offer

Director of Protective Services/Fire Chief

Full-Time Position 35 hours/week

Work location

City of Clarence-Rockland

Position Summary

The City of Clarence-Rockland has an excellent opportunity for a fire service leader looking to expand their responsibilities into other municipal areas. The successful incumbent will be a key member of the municipalities leadership team while managing the day-to-day activities of multiple departments.

Under the direction of the Chief Administrative Officer (CAO), the Director of Protective Services/Fire Chief is responsible for the effective administration, planning, operations and management of the following departments: Bylaw; Building and Construction; Emergency Management and Health and Safety; and Fire. Through the provision of leadership, vision, strategic thinking, risk assessment/management and fiscal responsibility, the Director of Protective Services/Fire Chief shall ensure that the actions of the department and staff follow the corporate policies, strategic plan and all applicable municipal, federal and provincial requirements.

This key leadership position oversees and manages multiple departments. In addition, the Director of Protective Services/Fire Chief will be responsible for leading and managing the Fire Services of the City of Clarence-Rockland, as well as providing oversight and coordination of fire services as the Fire Chief for two neighbouring municipalities. The Director of Protective Services/Fire Chief plays a critical role in ensuring the safety and well-being of residents and businesses, enhancing community resilience, and supporting emergency preparedness.

Requirements

- Post-secondary degree in Fire Science, Emergency Management, Public Administration, or a related field preferred. Additional certifications in leadership, health and safety, or emergency management are highly desirable.
- Minimum of 10 years of progressively responsible experience in fire services, emergency management, or public safety leadership, including at least 5 years in a senior management role. Experience in leadership and managing in a municipal setting is an asset.
- Must be able to demonstrate a strong leadership, decision-making, and problem-solving skills.



CITÉ DE / CITY OF CLARENCE-ROCKLAND

- Must have in-depth knowledge of fire service operations, emergency management, and public safety regulations.
- Must have knowledge of construction practices, the *Fire Protection and Prevention Act*, the *Building Code*, municipal bylaws and other relevant legislation.
- Must have experience writing reports, including the ability to write reports to a municipal council in relation to enforcement or building matters.
- Must have proven experience managing large, diverse teams and budgets as well as managing multiple files simultaneously on a variety of topics.
- Must be able to manage crisis effectively.
- Must have excellent organizational skills and able to set priorities to meet departmental deadlines, budgets, and departmental needs.
- Must be flexible and can quickly adapt according to changing needs.
- Must be able to demonstrate creativity, leadership, and initiative.
- Must have strong project-reporting skills, with a focus on interdepartmental communications.
- Must have a high degree of integrity due to exposure to highly confidential and/or politically sensitive information.

Asset

- Executive Chief Fire Officer designation, National Fire Protection Association (NFPA) certifications or equivalent would be an asset, as well as training in emergency management, incident command, and leadership in the public sector.

Salary

As per the salary scale: \$129,205 to \$177,656

Only candidates selected for an interview will be contacted. Accommodations for job applicants with disabilities are available upon request.

Interested candidates are requested to upload their resume using the "Submit Your Application" form by 4:00 p.m., December 9, 2024. It is important to enter the job title **Director of Protective Services/Fire Chief** in the space provided on the form.

Job Posting #2024-051

Offre d'emploi

Directeur du Service de protection/chef des pompiers

Temps plein 35 heures/semaine

Lieu de travail

Cité de Clarence-Rockland

Sommaire du poste

La Cité de Clarence-Rockland a une excellente opportunité pour un responsable des services d'incendie qui cherche à étendre ses responsabilités à d'autres secteurs municipaux. Le titulaire du poste sera un membre clé de l'équipe de direction des municipalités tout en gérant les activités quotidiennes de plusieurs départements.

Sous la direction du directeur général, le directeur du Service de protection/chef des pompiers est responsable de l'administration, de la planification, des opérations et de la gestion efficaces des départements suivants : Règlement aux lois municipales, Bâtiment et construction, Gestion des urgences, Santé et sécurité, et Incendie. En faisant preuve de leadership, de vision, de réflexion stratégique, d'évaluation et de gestion des risques et de responsabilité financière, le directeur du Service de protection/chef des pompiers veille à ce que les actions du service et du personnel soient conformes aux politiques corporatifs, au plan stratégique et à toutes les exigences municipales, fédérales et provinciales applicables.

Ce poste de direction clé supervise et gère plusieurs départements. En outre, le directeur du Service de protection/chef des pompiers sera responsable de la direction et de la gestion des services d'incendie de la Cité de Clarence-Rockland, ainsi que de la supervision et de la coordination des services d'incendie en tant que chef des pompiers de deux municipalités voisines. Le directeur du Service de protection/chef des pompiers joue un rôle essentiel en assurant la sécurité et le bien-être des résidents et des entreprises, en améliorant la résilience de la communauté et en soutenant la préparation aux situations d'urgence.

Exigences

- Diplôme postsecondaire en science du feu, en gestion des urgences, en administration publique ou dans un domaine connexe de préférence. Des certifications supplémentaires en matière de leadership, de santé et de sécurité ou de gestion des urgences sont vivement souhaitées.
- Au moins dix ans d'expérience à responsabilité croissante dans les services d'incendie, la gestion des urgences ou le leadership en matière de sécurité publique, dont au moins cinq ans dans un rôle de cadre supérieur. Une expérience en matière de direction et de gestion dans un cadre municipal est un atout.



CITÉ DE / CITY OF CLARENCE-ROCKLAND

- Doit être capable de faire preuve d'une grande capacité de leadership, de prise de décision et de résolution de problèmes.
- Doit avoir une connaissance approfondie des opérations des services d'incendie, de la gestion des situations d'urgence et des réglementations en matière de sécurité publique.
- Doit avoir une connaissance des pratiques de construction, de la loi sur les services d'incendie, du code du bâtiment, des règlements municipaux et d'autres lois pertinentes.
- Doit avoir de l'expérience dans la rédaction de rapports, y compris la capacité de rédiger des rapports à l'intention d'un conseil municipal sur des questions d'application de la loi ou de construction.
- Doit avoir une expérience avérée de la gestion d'équipes et de budgets importants et divers, ainsi que de la gestion simultanée de plusieurs dossiers portant sur des sujets variés.
- Doit être capable de gérer efficacement les crises.
- Doit posséder d'excellentes compétences organisationnelles et être capable de fixer des priorités afin de respecter les échéances, les budgets et les besoins du service.
- Doit être flexible et capable de s'adapter rapidement à l'évolution des besoins.
- Doit être capable de faire preuve de créativité, de leadership et d'initiative.
- Doit posséder de solides compétences en matière d'établissement de rapports sur les projets, en mettant l'accent sur les communications interdépartementales.
- Doit faire preuve d'un haut degré d'intégrité en raison de son exposition à des informations hautement confidentielles et/ou politiquement sensibles.

Atout

- Le titre de chef exécutif des pompiers, les certifications de la National Fire Protection Association (NFPA) ou l'équivalent constituent un atout, de même qu'une formation en gestion des urgences, en commandement des incidents et en leadership dans le secteur public.

Selon l'échelle salariale : 129 205 \$ to 177 656 \$

Seuls les candidats retenus pour une entrevue seront contactés. Des accommodations pour des besoins spéciaux sont disponibles sur demande.

Les candidats intéressés sont priés de télécharger leur curriculum vitae à l'aide du formulaire "Soumettre votre candidature" avant le 9 décembre 2024 à 16 heures. Il est important d'indiquer le titre de l'emploi **Directeur de protection/chef des pompiers** dans l'espace prévu à cet effet sur le formulaire.

Affichage de poste : 2024-051